
 

Møteprotokoll 

for 

Kommunestyret 
 

Møtedato: 13.12.2018 

Møtestad: Strilatun 

Møtetid: 10:00 - 15:40 

 

Det er møte i styringsgruppa byvekstavtale kl. 0900 - 1000. Sjå eiga innkalling. 

 

Orientering: 

Status planstrategi v/ass.rådmann-Hogne Haugsdal 

 

Kl. 11:30 Lunsj 

Kl. 16:00 Julemiddag 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Nina Bognøy AP Varaordførar 

Ståle Juvik Hauge AP gjekk under handsaming 
av sak 90/18 

Medlem 

Hogne Brunborg AP Medlem 

Leidulv Brunborg AP Medlem 

Bjarte Vatnøy FRP Medlem 

Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 

Andreas Dyngen Uavh Medlem 

Gro Anita Høgquist H Medlem 

Øystein Reidar Moldeklev FRP Medlem 

Karl Vågstøl H Medlem 

Ingrid J.Fjeldsbø H Medlem 

Olav Magnus Steinsland H Medlem 

Astrid Aarhus Byrknes KRF Ordførar 

Asle Hetlebakke KRF Medlem 

Leif Hosøy Sleire KRF Medlem 

Vetlemøy Wergeland KRF Medlem 

Sæbjørg Hageberg Kjeka KRF Medlem 

Malin Helene Knudsen KRF Medlem 

Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem 

Anna K.Valle SP Medlem 

Jarle Vassdal SP Medlem 

Sveinung Toft V Medlem 

Anita Bakken MDG møtte fom sak 89/18 Medlem 



  
  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Leif Erik Gullanger SV Medlem 

Dag Hugaas AP Medlem 

Tove Linnea Brandvik AP Medlem 

May Eva Sandvik H Medlem 

Odd Leif Mjøs KRF Medlem 

Bent Risøy KRF Medlem 

Ingeborg Myksvoll SP Medlem 

Jørgen Herland SP Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

Mette Marei Træland AP Dag Hugaas 

Espen Foseid Aakre AP Tove Linnea Brandvik 

Kristin Fjeld Arvidsson AP fom sak 91/18 Ståle Juvik Hauge 

Irene Hodneland H May Eva Sandvik 

Nils Markus Bakke SP Jørgen Herland 

Olav Myhr KRF Bent Risøy 

Atle Berland KRF Odd Leif Mjøs 

Håkon Reigstad SP Ingeborg Myksvoll 
                  

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Arne Eikefet-prosjektleiar, Eirik Schütz-kommuneadvokat, Hogne Haugsdal-ass.rådmann, Janne 
Sund-økonomisjef, Kristin Moe-kommunalsjef, Leni Dale-kommunalsjef, Siril Therese Sylta-
einingsleiar, Ørjan Raknes Forthun-rådmann, Tove Mette Fyllingen-sekretær 
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090/18 Handsaming av forliksavtale knytt til innløysing av gbnr 188/406 Gjervik Ytre U.OFF. 
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092/18 Gebyr- og betalingssatsar for 2019 

093/18 Økonomiplan 2019 - 2022 

094/18 Melding/orientering til kommunestyret - 13.12.2018 



  

084/18: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent 
 

 13.12.2018 KOMMUNESTYRET 

Sak 88/18 vart handsama etter sak 90/18. 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 084/18  VEDTAK: 
Innkalling og saksliste er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

085/18: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent 

   

13.12.2018 Kommunestyret 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

KO - 085/18  VEDTAK: 
Møteprotokollen er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

086/18: Melding frå kontrollutvalet - 26.11.2018 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 
Meldinga vert teke til orientering. 

 13.12.2018 KOMMUNESTYRET 

Kontrollutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 086/18  VEDTAK: 
Meldinga er teke til orientering. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

087/18: Tilstandsrapport for grunnskulen i Lindås 2017-2018 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Tilstandsrapport for grunnskulen skuleåret 2017-2018 er teken til orientering. 

20.11.2018 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Ragna Midtbø-einingsleiar Grunnskule 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

 

LE - 059/18  INNSTILLING: 
Tilstandsrapport for grunnskulen skuleåret 2017-2018 er teken til orientering. 

 



 

13.12.2018 Kommunestyret 
Kommunalsjef oppvekst, Kristin Moe, orienterte. 
Innstillinga frå levekårsutvalet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 087/18  VEDTAK: 
Tilstandsrapport for grunnskulen skuleåret 2017-2018 er teken til orientering. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

088/18: Framlegg til endring av delegeringsreglement 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Ved administrativ innstilling om å gje dispensasjon frå kommuneplan og kommunedelplan, skal 
vedtak fattast i Plan- og miljøutvalet, men administrasjonen kan fatte vedtak administrativt der 
søknad gjeld:  

· Dispensasjon for mindre tiltak i plan- og bygningsloven § 20-4 bokstav a-c og e (dvs. alt 
unntatt delingssaker i bokstav d) og tiltak unntatt søknadsplikt i plan- og bygningsloven § 
20-5.  

· Dispensasjon for tilbygg med bygd areal (BYA) eller bruksareal (BRA) inntil 100 m2  som 
ikkje gjev ny bueining. 

· Dispensasjon for påbygg med bruksareal (BRA) inntil 100 m2 som ikkje gjev ny bueining. 
· Dispensasjon for arealoverføring inntil 200 m2. 
· Dispensasjon for etablering av vass- og avløpsanlegg med tilhøyrande leidningar. 
· Dispensasjon for riving av eksisterande bustad og fritidsbustad og oppføring av ny 

bustad/fritidsbustad. 

· Ved administrativ innstilling om avslag på søknad om dispensasjon frå kommuneplan og 
kommunedelplan kan vedtak fattast administrativt.  

· Dispensasjon frå gjeldande reguleringsplan skal handsamast administrativt.  
· Saker av prinsipiell karakter skal handsamast av Plan- og miljøutvalet.  

·Klager på vedtak etter plan- og bygningslova skal handsamast av Plan- og miljøutvalet før dei vert 
sendt til Fylkesmannen i Hordaland som klageinstans. 

………………………… 

12.12.2018 Plan- og miljøutvalet 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

PM - 160/18  INNSTILLING: 
Ved administrativ innstilling om å gje dispensasjon frå kommuneplan og kommunedelplan, skal 

vedtak fattast i Plan- og miljøutvalet, men administrasjonen kan fatte vedtak administrativt der søknad 

gjeld:  

· Dispensasjon for mindre tiltak i plan- og bygningsloven § 20-4 bokstav a-c og e (dvs. alt 

unntatt delingssaker i bokstav d) og tiltak unntatt søknadsplikt i plan- og bygningsloven § 

20-5.  

· Dispensasjon for tilbygg med bygd areal (BYA) eller bruksareal (BRA) inntil 100 m2  som 

ikkje gjev ny bueining. 

· Dispensasjon for påbygg med bruksareal (BRA) inntil 100 m2 som ikkje gjev ny bueining. 

· Dispensasjon for arealoverføring inntil 200 m2. 

· Dispensasjon for etablering av vass- og avløpsanlegg med tilhøyrande leidningar. 



· Dispensasjon for riving av eksisterande bustad og fritidsbustad og oppføring av ny 

bustad/fritidsbustad. 

· Ved administrativ innstilling om avslag på søknad om dispensasjon frå kommuneplan og 

kommunedelplan kan vedtak fattast administrativt.  

· Dispensasjon frå gjeldande reguleringsplan skal handsamast administrativt.  

· Saker av prinsipiell karakter skal handsamast av Plan- og miljøutvalet.  

·Klager på vedtak etter plan- og bygningslova skal handsamast av Plan- og miljøutvalet før dei vert 

sendt til Fylkesmannen i Hordaland som klageinstans. 

 

13.12.2018 Kommunestyret 
Innstillinga frå plan- og miljøutvalet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 088/18  VEDTAK: 
Ved administrativ innstilling om å gje dispensasjon frå kommuneplan og kommunedelplan, skal 

vedtak fattast i Plan- og miljøutvalet, men administrasjonen kan fatte vedtak administrativt der søknad 

gjeld:  

· Dispensasjon for mindre tiltak i plan- og bygningsloven § 20-4 bokstav a-c og e (dvs. alt 

unntatt delingssaker i bokstav d) og tiltak unntatt søknadsplikt i plan- og bygningsloven § 

20-5.  

· Dispensasjon for tilbygg med bygd areal (BYA) eller bruksareal (BRA) inntil 100 m2  som 

ikkje gjev ny bueining. 

· Dispensasjon for påbygg med bruksareal (BRA) inntil 100 m2 som ikkje gjev ny bueining. 

· Dispensasjon for arealoverføring inntil 200 m2. 

· Dispensasjon for etablering av vass- og avløpsanlegg med tilhøyrande leidningar. 

· Dispensasjon for riving av eksisterande bustad og fritidsbustad og oppføring av ny 

bustad/fritidsbustad. 

· Ved administrativ innstilling om avslag på søknad om dispensasjon frå kommuneplan og 

kommunedelplan kan vedtak fattast administrativt.  

· Dispensasjon frå gjeldande reguleringsplan skal handsamast administrativt.  

· Saker av prinsipiell karakter skal handsamast av Plan- og miljøutvalet.  

·Klager på vedtak etter plan- og bygningslova skal handsamast av Plan- og miljøutvalet før dei vert 

sendt til Fylkesmannen i Hordaland som klageinstans. 

………………………… 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

089/18: Krav om innløysing eller erstatning for bandlegging av fast eigedom – gnr. 188 bnr. 

633 i Lindås kommune.  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Kommunestyret i Lindås avslår Reklamehuset Eigedomsselskap ANS sitt krav av 9. september 2018 
om innløysing av gnr. 188 bnr. 633 i Lindås kommune. 
  
Kommunestyret i Lindås avslår Reklamehuset Eigedomsselskap ANS sitt krav av 9. september 2018 
om erstatning for bandlegging av gnr. 188 bnr. 633 i Lindås kommune.    

………………………… 

 



22.11.2018 Formannskapet 
K.Vågstøl stilde spørsmål om habilitet, grunna familieforhold, formannskapet gjorde samrøystes 
vedtak om at K.Vågstøl var inhabil i denne saka. Han deltok difor ikkje under handsaminga av saka. 
B.Vatnøy stilde spørsmål om habilitet, formannskapet gjorde samrøystes vedtak om at B.Vatnøy er 
habil i denne saka. 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 111/18  INNSTILLING: 
Kommunestyret i Lindås avslår Reklamehuset Eigedomsselskap ANS sitt krav av 9. september 2018 
om innløysing av gnr. 188 bnr. 633 i Lindås kommune.  
 
Kommunestyret i Lindås avslår Reklamehuset Eigedomsselskap ANS sitt krav av 9. september 2018 
om erstatning for bandlegging av gnr. 188 bnr. 633 i Lindås kommune.    

………………………… 

 

13.12.2018 Kommunestyret 
Karl Vågstøl stilde spørsmål om habilitet grunna familieforhold. Kommunestyret gjorde samrøystes 
vedtak om at K.Vågstøl er inhabil i denne saka. Han deltok difor ikkje under handsaming og vedtak. 
 
Ingrid Fjeldsbø stilde spørsmål om habilitet grunna eigarinteresser. Kommunestyret gjorde 
samrøystes vedtak om at I.Fjeldsbø er inhabil i denne saka. Ho deltok difor ikkje under handsaming 
og vedtak. 
 
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 089/18  VEDTAK: 
Kommunestyret i Lindås avslår Reklamehuset Eigedomsselskap ANS sitt krav av 9. september 2018 
om innløysing av gnr. 188 bnr. 633 i Lindås kommune.  
 
Kommunestyret i Lindås avslår Reklamehuset Eigedomsselskap ANS sitt krav av 9. september 2018 
om erstatning for bandlegging av gnr. 188 bnr. 633 i Lindås kommune.    
 

………………………… 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

090/18: Handsaming av forliksavtale knytt til innløysing av gbnr 188/406 Gjervik Ytre 

U.OFF. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Lindås kommunestyre aksepterer/godkjenner fremforhandla forliksavtale i sak nr. 18-080196SKJ-
BERG/3 for Bergen tingrett, med det innhaldet som kjem fram i bilag 4.  

………………………… 

   

22.11.2018 Formannskapet 
Møtet er lukka under handsaming av denne saka jf.§ 18 og 23 i off.lova. 
Kommuneadvokat Eirik Schutz orienterte. 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 



FO - 112/18  INNSTILLING: 
Lindås kommunestyre aksepterer/godkjenner fremforhandla forliksavtale i sak nr. 18-080196SKJ-
BERG/3 for Bergen tingrett, med det innhaldet som kjem fram i bilag 4.   
 

………………………… 

 

13.12.2018 Kommunestyret 
Kommuneadvokat Eirik Schütz orienterte. 
Kommunestyret gjorde samrøysteds vedtak om å lukka møtet under handsaming av saka, 
jf.kommunelova § 31. 
Møtet vart opna før avrøysting. 
 
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

 

KO - 090/18  VEDTAK: 
Lindås kommunestyre aksepterer/godkjenner fremforhandla forliksavtale i sak nr. 18-080196SKJ-

BERG/3 for Bergen tingrett, med det innhaldet som kjem fram i bilag 4.  

………………………… 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

091/18: 2.tertialrapport 2018 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 2. kvartal 2018 til orientering.  
 

2. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2018 slik det går fram av tabell 1 (sentrale 
postar). 
 

3. Næringsfondet vert auka med ………. kr i 2018. Midlane vert henta frå generelt 
disposisjonsfond. 

 
4. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2018 slik det går fram av tabell 2 

(tenesteområda) 
 

5. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere avsetnad for pensjonsutgifter frå 
tenesteomdråde 2 til øvrige tenesteområde.  
 

6. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2018 slik det går fram 
av investeringsoversikt som synar mindre/ meirforbruk, jmf. punkt 6.1. 
 

7. Det vert gjennomført låneopptak i samsvar med punkt 6.1. Låna skal ha 30 års 
nedbetalingstid og flytande pt. rente. 
 

8. Finansrapport, kapittel 8 vert tatt til orientering. 
………………………… 

   



   

22.11.2018 Formannskapet 
Økonomisjef Janne Sund orienterte. 
Tilleggsframlegg frå Krf/Ap/Sp/V ved L.H.Sleire-Krf: 
1. Det blir avsatt 2 MNOK til Næringsfondet 
2. Det blir satt av 5 MNOK til infrastrukturfondet. 
 
Avsetningane fører til tilsvarende mindre avsetning til disposisjonsfondet 
 
Rådmannen sitt framlegg med tillegg frå Krf/Ap/Sp/V vart samrøystes vedeke. 
 

FO - 103/18  INNSTILLING: 
 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 2. kvartal 2018 til orientering.  

 

2. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2018 slik det går fram av tabell 1 (sentrale postar). 

 

3. Næringsfondet vert auka med 2mnok kr i 2018. Midlane vert henta frå generelt 

disposisjonsfond. 

 

4. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2018 slik det går fram av tabell 2 (tenesteområda) 

 

5. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere avsetnad for pensjonsutgifter frå 

tenesteomdråde 2 til øvrige tenesteområde.  

 

6. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2018 slik det går fram av 

investeringsoversikt som synar mindre/ meirforbruk, jmf. punkt 6.1. 

 

7. Det vert gjennomført låneopptak i samsvar med punkt 6.1. Låna skal ha 30 års 

nedbetalingstid og flytande pt. rente. 

 

8. Finansrapport, kapittel 8 vert tatt til orientering. 

 

9.Det blir satt av 5 MNOK til infrastrukturfondet. 

 

………………………… 

 

13.12.2018 Kommunestyret 
Framlegg frå KRF/V/AP/SP ved L.Sleire-KRF: 
Pkt.10 Det blir satt av 10 MNOK til nytt fond for Regionalt kulturhus og/eller badeanlegg i Knarvik. 
 

Framlegg frå K.Vågstøl-H: 
Pkt.10 Det vert avsett kr. 20 mill.frå disposisjonsfondet til fond for kulturhus/symjehall. 
Pkt.3 endring: Næringsfondet aukast frå kr. 2 mill. til kr. 5 mill. 
 
Framlegg frå FRP og uavh.ved B.Vatnøy-FRP: 
Pkt.3 ending - næringsfond 5 mill. 
Pkt.10 Kulturhus/basseng 20 mill. 
Pkt.11 Ballbinge ved Leiknes skule 1.mill. 
 
 



Pkt. 1+2 i innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 
Pkt. 3 i innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 20 røyster (KRF, V, AP, Sp) 
Pkt. 3 i framlegg frå K.Vågstøl og B.Vatnøy fell 10 røyster og fall (MDG, H, FRP og Uavh.) 
 
Pkt.4,5,6,7,8 og 9 i innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 
Pkt.10 i framlegget frå L.Sleire vart vedteke med 21 røyster (KRF, V, Ap, SP og MDG) 
Pkt.10 i framlegg frå K.Vågstøl og B.Vatnøy fekk 9 røyster og fall (H, FRP og Uavh.) 
 
Pkt.11 i framlegg frå B.Vatnøy fekk 4 røyster og fall (FRP og Uavh.) 
 

 

KO - 091/18  VEDTAK/INNSTILLING/UTTALE: 
1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 2. kvartal 2018 til orientering.  

 
2. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2018 slik det går fram av tabell 1 (sentrale postar). 

 
3. Næringsfondet vert auka med 2mnok kr i 2018. Midlane vert henta frå generelt 

disposisjonsfond. 
 

4. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2018 slik det går fram av tabell 2 (tenesteområda) 
 

5. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere avsetnad for pensjonsutgifter frå 
tenesteomdråde 2 til øvrige tenesteområde.  
 

6. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2018 slik det går fram av 
investeringsoversikt som synar mindre/ meirforbruk, jmf. punkt 6.1.7.  
 

7. Det vert gjennomført låneopptak i samsvar med punkt 6.1. Låna skal ha 30 års 
nedbetalingstid og flytande pt. rente. 
 

8. Finansrapport, kapittel 8 vert tatt til orientering. 
 

9. Det blir satt av 5 MNOK til infrastrukturfondet. 
 

10. Det blir satt av 10 MNOK til nytt fond for Regionalt kulturhus og/eller badeanlegg i Knarvik. 
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

092/18: Gebyr- og betalingssatsar for 2019 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
 

· Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2019 slik det ligg føre i saka. 
· Endringane gjeld frå 01.01.2019 
· For pleie og omsorg gjeld satsane frå 01.02.2019 

………………………… 

   

   



22.11.2018 Formannskapet 
Ass.rådmann Hogne Haugsdal orienterte. 
Tilleggsframlegg frå Krf/Ap/Sp/V ved L.H.Sleire-Krf: 

1. Gratis leige av rom i skulebygg til lag og organisasjonar. (gjeld ikkje fleirbrukshallar). Born og 
unge skal prioriterast ved tildeling av faste tider. 

2. Fritak for foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for born med omfattande tilsynsbehov. 
 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Krf/Ap/Sp/V vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 104/18  INNSTILLING: 
· Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2019 slik det ligg føre i saka. 

· Endringane gjeld frå 01.01.2019 

· For pleie og omsorg gjeld satsane frå 01.02.2019 
· Gratis leige av rom i skulebygg til lag og organisasjonar. (gjeld ikkje fleirbrukshallar). Born og 

unge skal prioriterast ved tildeling av faste tider. 

·Fritak for foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for born med omfattande tilsynsbehov. 

 

13.12.2018 Kommunestyret 
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 092/18  VEDTAK: 
· Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2019 slik det ligg føre i saka. 

· Endringane gjeld frå 01.01.2019 

· For pleie og omsorg gjeld satsane frå 01.02.2019 

· Gratis leige av rom i skulebygg til lag og organisasjonar. (gjeld ikkje fleirbrukshallar). Born 

og unge skal prioriterast ved tildeling av faste tider. 

· Fritak for foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for born med omfattande tilsynsbehov. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

093/18: Økonomiplan 2019 - 2022 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Investeringsbudsjettet for 2019 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt 
i tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås kommune opp 
282 320 000 kr i lån på generelle investeringar i 2019 og 71 500 000 kr i lån på 
sjølvkostområdet (vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

2. Økonomiplan for 2019-2022 og årsbudsjett for 2019 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2019 blir 
vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 
innsparing til tenesteområda.  

4. For 2019 nyttar Lindås kommune utskrivningsalternativ i eigedomsskattelova § 3 første ledd 
bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av 
særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder fra 1. januar 2019. 

Lindås kommune vil i 2019 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i 
henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og -installasjoner fases ut med 1/7 for verk og bruk som fra og med 2019 



blir ansett som næringseiendom. Det særskilte grunnlaget skal i 2019 være lik 6/7 av 
differansen mellom eiendomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaket av at 
produksjonsutstyr- og installasjoner ikke skal regnes med i grunnlaget. 

Lindås kommune vil i 2019 skrive ut eiendomsskatt på bygninger og grunnareal for anlegg 
nevnt i punktet over i henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, andre 
ledd. 

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-
/ettergjeving. 

6. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 

7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 600 000 kr og 2 685 000 kr 
for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 

8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

9. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 157 320 kr og til varaordførar 462 930 kr for 2019. Løna 
regulerast per mai 2019 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

 
………………………… 

 19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Janne Sund-økonomisjef, økonomi og innkjøp 
Merknad: Rådet ønsker tilbakemelding på brev datert 01.11.2018 frå Lindås og Masfjorden lokallag 
av NFU v/Jan Arild Lindaas.  Her ber dei om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for barn med 
spesielle behov fjernes med virkning fra 1. januar 2019.   
Ellers ingen merknader. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Råd for menneske med nedsatt funksjonsevne; 
Gruppeledere politiske part 
Kommunestyret 
Lindås og Masfjorden lokallag av NFU ber om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse fjernes med 
virkning fra 1. januar 2019 
Stortinget om SFO 
Stortingsflertallet har nå i juni 2018 tydelig erkjent urimeligheten i å kreve egenbetaling for SFO 
tilbud til barn med særskilte behov i skolen. 

I forbindelse med behandlingen om ny stortingsmelding om vilkårene for utviklingshemmede, 
ble denne saken fremmet fra Arbeiderpartiet ved Lise Christoffersen. Hun fremmet 
følgende forslag som fikk flertall: 
Stortinget ber regjeringen legge fram en stortingsmelding om sikring av utviklingshemmedes 
menneskerettigheter, der det foretas en kartlegging av om det er store forskjeller i praksis 
mellom kommuner og fylkeskommuner, når det gjelder skolefritidsordning/tilbud etter 
skoletid fra 4. årstrinn til og med videregående skole, herunder innhold i tjenestene og 
egenbetaling fra foreldrene, og gi en vurdering av i hvilken grad det er opplæringsloven eller 
lov om helse- og omsorgstjenester, som skal dekke slike tjenester, sett i lys av FN-
konvensjonen om funksjonshemmedes rettigheter. 

Normdannede 

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Lose-forslag/?p=71682


Stortingets flertallsvedtak i saken er en tydelig rettesnor for kommuner rundt om i landet. Mange 
kommuner har innført og viderefører særavgiften for barn også høsten 2018. Selv om kommunene 
har stor selvråderett, er vedtaket på Stortinget en klar rettesnor om hva den lovgivende forsamling 
tenker om saken. Urimelig egenbetaling bør avskaffes, så snart som mulig. 
De største kommunene i landet har allerede endret praksis: Oslo, Bergen, Trondheim, Asker og 
Bærum og tatt bort denne særavgiften. 
 
Lindås kommune 
I følge kommunalsjef for oppvekst, Kristin Moe, i Lindås kommune er det i underkant av 10 barn som 
hvert år benytter denne ordningen, noen år er det sågar i underkant av 5 barn som benytter 
ordningen. 
Foreldrebetaling for full plass i SFO er satt til ca. kr. 3 000 pr. mnd. i Lindås kommune. 

Foreldre som har barn med spesielle behov som har behov for SFO-plass får en ekstra utgift 
som andre foreldre slipper i størrelsesorden kr 3 000*11mnd= 33 000 pr år, noe som i løpet 
av 3 år utgjør en særskatt i størrelsesorden kr 100 000 ekstra for familier som allerede har 
store nok utfordringer i hverdagen. 

Ved å ta bort foreldrebetaling vil det for Lindås kommune bli en økt kostnad på kr 160 000 – 330 000 
pr år.   
Lindås og Masfjorden lokallag av NFU vil derfor be om at denne særskatten blir tatt bort under 
behandling av budsjettet for 2019, i tråd med Stortingets vedtak. 
 
Hilsen 
Lindås og Masfjorden lokallag av NFU 
v/ Jan Arild Lindaas 
 
 

RMNF - 041/18  UTTALE: 
Merknad: Rådet ønsker tilbakemelding på brev datert 01.11.2018 frå Lindås og Masfjorden lokallag 

av NFU v/Jan Arild Lindaas.  Her ber dei om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for barn med 

spesielle behov fjernes med virkning fra 1. januar 2019 

 

20.11.2018 ELDRERÅDET 
Økonomisjef Janne Sund orienterte. 
Eldrerådet er positiv til dei 5 strategiske satsingsområda frå helse og omsorgsplanen er innarbeidd i 
økonomiplanen. Eldrerådet etterlyser helsesøster tilbod for eldre. 
Ellers ingen merknader, samrøystes. 
 

 

ER - 030/18  UTTALE: 
Eldrerådet er positiv til dei 5 strategiske satsingsområda frå helse og omsorgsplanen er innarbeidd i 

økonomiplanen. Eldrerådet etterlyser helsesøster tilbod for eldre. 

 

20.11.2018 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Janne Sund-økonomisjef 
 

Framlegg frå A. Hetlebakke-Krf: 
Levekårsutvalet tek økonomiplanen til orientering.  Ein vil koma attende til eventuelle endringar i 
samband med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. Levekårsutvalet bed om at ein set 
fokus på følgjande punkt i den vidare handsaminga: 

1. Nedtrekk i tildelinga til helsestasjon 
2. Mdlar til trafikksikringsarbeid 
3. Gratis SFO frå 5.klasse for elevar med spesielle behov.  



 

Det vart røysta over framlegget punkt for punkt: 
 

Levekårsutvalet tek økonomiplanen til orientering.  Ein vil koma attende til eventuelle endringar i 
samband med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. Levekårsutvalet bed om at ein set 
fokus på følgjande punkt i den vidare handsaminga: 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

Punkt 1. Nedtrekk i tildelinga til helsestasjon 
Framlegget vart vedteke med 7 røyster, mot 1 røyst (Ø.Moldeklev-Frp) 
 

Punkt 2. Mdlar til trafikksikringsarbeid 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

Punkt 3. Gratis SFO frå 5.klasse for elevar med spesielle behov.  
Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 

LE - 055/18  UTTALE: 
     Levekårsutvalet tek økonomiplanen til orientering.  Ein vil koma attende til eventuelle endringar i 

samband med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. Levekårsutvalet bed om at ein set 

fokus på følgjande punkt i den vidare handsaminga: 

1. Nedtrekk i tildelinga til helsestasjon 

2. Mdlar til trafikksikringsarbeid 

3. Gratis SFO frå 5.klasse for elevar med spesielle behov.  

 

21.11.2018 Administrasjonsutvalet 
Rådmann Ørjan Raknes Forthun orienterte. 
Meldinga vert teke til orientering, samrøystes. 
 

ADM - 007/18  UTTALE: 
Økonomiplanen 2019-2022 er teke til orientering. 

 

22.11.2018 Formannskapet 
Framlegg frå K.Vågstøl-H: 
Økonomiplan 2019 -2022 vert vedteke i samsvar med framlegg til vedtak frå Rådmannen med 
følgjande endringar: 
 

Endringer på drift: 
Uspesifisert innsparing økes med kr.3 mill. fra 2019 og ytterligere kr 3 mill. fra 2020. 
 
Endringer på investeringsbudsjettet: Ny post: 
Regional symjehall, prosjektkostnad kr 100 mill. vil bli tatt inn i budsjettet med kr 10 mill. i 2022. 
 
Post 1 Investering i administrasjonsbygg reduseres med kr 1 mill. pr. år (2019 -2022). Sum reduksjon 
kr 4 mill. i perioden. 
 
Post 30 Offentlige pålegg, reduseres med kr 2 mill. pr. år (2019 -2022). Sum reduksjon kr 8 mill. 
perioden. 
 

Verbalpkt. 
Seim gard -Når tilbudet på Seim gard vert avvikla må alternativ opplæringsarena verta forsøkt 
etablert. 



 

 
 

DISPOSISJONSFOND  Budsjett 

2019 

Budsjett 

2020 

Budsjett 

2021 

Budsjett 

2022 

1.1. 109 516 121 107 128 695 123 096 

Avsett disposisjonsfond 12 155 5 298 0 17 507 

Bruk av disposisjonsfond (KLP) -3 500 -3 500 -3 500 -3 500 

Bruk av disposisjonsfond    -7 724   

Endra framlegg Høgre 2 936 5 790 5 625 5 728 

31.12 121 107 128 695 123 096 142 830 

 

 
 

 
 



 



 
 

Framlegget fekk 1 røyst (K.Vågstøl-H) og fall 
 

Framlegg frå B.Vatnøy-Frp: 
FrP sine endringer på budsjettet til rådmannen for drift 2019, og perioden 2019 til 2022. Dette er 
også inn i Alver kommune, men dette kjenner vi til og har tatt høyde for. 
 
Som rådmannen sitt framlegg med følgende endringer: 

1. Ansettelses stopp – For å sikre at kommunene Meland, Radøy og Lindås samlet sett har rett 
antall ansatte for å gi de tjenester som er politisk vedtatt, innføres ansettelses stopp. Dette 
betyr at alle stillinger som blir ledige ikke automatisk skal lyses ut, men at disse skal 
godkjennes i formannskaps møtene i 2019. 
Forventet innsparinger 1.000.000,- til disposisjonsfondet, totalt 4.millioner 

2. Øke driftstilskuddet til Lindås Kirkelige fellesråd som omsøkt – økning 250.000,- Fra 
Disposisjonsfondet 

3. SFO gratis for særskilte fra 5 til 7 klasse, etter vedtak.  – økning 300.000 – Fra 
Disposisjonsfondet 

4. Båt indre Osterfjorden – Støtte til drift 97.500,- Fra Disposisjonsfondet 
 



 

Investeringer 
1. Barnehagen på Lindås bygges av private, altså tar denne ut. - 65. millioner 
2. Dele opp Alversund skule bygging, og den delen som ikkje har med skulen å gjøre som 

kulturhistoriske kostander. FrP ønsker å synliggjøre dette på budsjettet. 
3. Reduksjon administrasjonsbygg – 1 million pr år sum perioden 4 millioner 
4. Reduksjon offentlige pålegg reduksjon 2 mill pr år – 8 totalt i perioden. 
5. Auke vegstandard 2019 + 1,7 2020 +1,7 2021 +0,5 = auke 3.9 million i perioden. 

 
Framlegget fekk 2 røyster og fall (B.Vatnøy-Frp og N.Øvreås-Frp) 
 

Framlegg frå Krf/Ap/Sp/V ved N.Bognøy-Ap: 
Rådmannen sitt framlegg med følgjande endringar: 
7.Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 850 000 kr og 2 685 000 kr for å 
dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 
Nytt punkt 9.Lindås kommune bidrar til oppretthalding av båtrute Indre Osterfjord ved å løyve kr. 97 
500 som årleg driftstilskot. Midla vert å ta frå disposisjonsfond. 
10.Lindås kommune løyver kr. 150.000,- til vidare arbeid med haldningsskapande arbeid, 
trafikksikring 2019 i Lindås og gjennom TSU. Midla vert å ta frå frafikksikringsfond. 
Pkt 9 i rådmannen sitt framlegg vert nytt punkt.11 
 
Framlegget vart vedteke mot 3 røyster (K.Vågstøl-H, B.Vatnøy-Frp og N.Øvreås-Frp) 
 

FO - 105/18  INNSTILLING: 
Rådmannen sitt framlegg med følgjande endringar: 

7.Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 850 000 kr og 2 685 000 kr for å 

dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 

Nytt punkt 9.Lindås kommune bidrar til oppretthalding av båtrute Indre Osterfjord ved å løyve kr. 97 

500 som årleg driftstilskot. Midla vert å ta frå disposisjonsfond. 

10.Lindås kommune løyver kr. 150.000,- til vidare arbeid med haldningsskapande arbeid, 

trafikksikring 2019 i Lindås og gjennom TSU. Midla vert å ta frå frafikksikringsfond. 

Pkt 9 i rådmannen sitt framlegg vert nytt punkt.11 

 

26.11.2018 Arbeidsmiljøutvalet 
Økonomisjef Janne Sund orienterte. 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

AMU - 031/18  UTTALE: 
Ingen merknader. 

 

13.12.2018 Kommunestyret 

 Det var innlegg ved leiar i ungdomsrådet Morten Stokke. 

 Det vart trekt lodd om rekkjefølga av innlegga frå gruppeleiarane: 1.SP, 2.AP, 3.V, 4.H, 
5.MDG, 6.KRF OG 7.FRP. 

 

Framlegg frå K.Vågstøl-H: 
Økonomiplan 2019 – 2022 vert vedteke i samsvar med framlegg til vedtak frå rådmannen med 
følgjande endringar:  
 

Endringer på drift: 
Uspesifisert innsparing økes med kr 3 mill. fra 2019 og ytterligere kr 3 mill. fra 2020. Sum effekt 2019 
– 2022 vert kr 21 mill. i kostnadsreduksjon. 



 

Endringer på investeringsbudsjettet: 
Ny post 
Regional symjehall, prosjektkostnad kr 100 mill. vert tatt inn i budsjettet med kr 10 mill. i 2022.  
Post 1 Investering i administrasjonsbygg reduseres med kr 1 mill. pr. år (2019 – 2022).  
Sum reduksjon kr 4 mill. i perioden. 
 

Post 30 Offentlige pålegg, reduseres med kr 2 mill. pr. år (2019 – 2022). Sum reduksjon  
kr 8 mill. perioden. 
 
Verbalpkt.: 
Seim gard – Når tilbudet på Seim gard vert avvikla må alternativ opplæringsarena verta forsøkt 
etablert. 

   

Andre poster: 
Endring i Rådmannen sitt framlegg pkt. 7 
Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11.850.000 kr og 2.685.000 kr for å 
dekkje renter og avdrag på lånet for kyrkja i Knarvik.    
 
Nytt pkt. 
Lindås kommune bidrar til oppretthalding av båtrute Indre Osterfjord ved å løyve kr 97.500 som årleg 
driftstilskot. Midla vert å ta frå disposisjonsfondet. 
Nytt pkt. 
Lindås kommune løyver kr 150.000 til vidare arbeid med haldningsskapande arbeid, trafikksikring 
2019 i Lindås gjennom TSU. Midla vert å ta frå trafikksikringsfond. 

 
 

 

 

 

 



DISPOSISJONSFOND  Budsjett 

2019 

Budsjett 

2020 

Budsjett 

2021 

Budsjett 

2022 

1.1. 109 516 121 107 128 695 123 096 

Avsett disposisjonsfond 12 155 5 298 0 17 507 

Bruk av disposisjonsfond (KLP) -3 500 -3 500 -3 500 -3 500 

Bruk av disposisjonsfond    -7 724   

Endra framlegg Høgre 2 936 5 790 5 625 5 728 

31.12 121 107 128 695 123 096 142 830 

 

 
 

 
 



 



 

 
Framlegget fekk 6 røyster og fall (H og 1 uavh.) 
 

Framlegg frå B.Vatnøy-Frp: 
FrP sine endringer på budsjettet til rådmannen for drift 2019, og perioden 2019 til 2022. Dette er 
også inn i Alver kommune, men dette kjenner vi til og har tatt høyde for. 
 
Som rådmannen sitt framlegg med følgende endringer: 

1. Ansettelses stopp – For å sikre at kommunene Meland, Radøy og Lindås samlet sett har rett 
antall ansatte for å gi de tjenester som er politisk vedtatt, innføres ansettelses stopp. Dette 
betyr at alle stillinger som blir ledige ikke automatisk skal lyses ut, men at disse skal 
godkjennes i formannskaps møtene i 2019. 
Forventet innsparinger 1.000.000,- til disposisjonsfondet, totalt 4.millioner 
 

2. Øke driftstilskuddet til Lindås Kirkelige fellesråd som omsøkt – økning 250.000,- Fra 
Disposisjonsfondet 
 

3. SFO gratis for særskilte fra 5 til 7 klasse, etter vedtak.  – økning 300.000 – Fra 
Disposisjonsfondet 
 



4. Båt indre Osterfjorden – Støtte til drift 97.500,- Fra Disposisjonsfondet 
 

Investeringer 
1. Barnehagen på Lindås bygges av private, altså tar denne ut. - 65. millioner 

 
2. Dele opp Alversund skule bygging, og den delen som ikkje har med skulen å gjøre som 

kulturhistoriske kostander. FrP ønsker å synliggjøre dette på budsjettet. 
 

3. Reduksjon administrasjonsbygg – 1 million pr år sum perioden 4 millioner 
 

4. Reduksjon offentlige pålegg reduksjon 2 mill pr år – 8 totalt i perioden. 
 

5. Auke vegstandard 2019 + 1,7 2020 +1,7 2021 +0,5 = auke 3.9 million i perioden. 
 

Framlegget fekk 4 røyster og fall (Frp og 1 uavh.) 
 

 

Framlegg frå KRF, AP, SP og V: 
Innstillinga frå formannskapet med presisering i pkt.4 - eigedomsskattesatsen er 7 promille, og 
endring i pkt.6 ramme kontrollutvalet vert endra i samsvar med framlegg frå kontrollutvalet (kr. 802 
000) 
Framlegget vart vedteke mot 7 røyster ( B.Vatnøy-Frp, Ø.Moldeklev-Frp, K.Vågstøl-H, I.Fjeldsbø-H, 
O.Steinsland-H, A.Høgquist-H og I.Hodneland-H) 
 

 

KO - 093/18  VEDTAK: 
 

1. Investeringsbudsjettet for 2019 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  
prosjekt i tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås 
kommune opp 282 320 000 kr i lån på generelle investeringar i 2019 og 71 500 000 kr i lån på 
sjølvkostområdet (vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

 
2. Økonomiplan for 2019-2022 og årsbudsjett for 2019 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2019 blir 

vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 
 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 
innsparing til tenesteområda.  

 
4. For 2019 nyttar Lindås kommune utskrivningsalternativ i eigedomsskattelova § 3 første ledd 

bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av 
særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder fra 1. januar 2019. 
Eigedomsskattesatsen er 7 promille. 

 
Lindås kommune vil i 2019 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i 
henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og -installasjoner fases ut med 1/7 for verk og bruk som fra og med 2019 
blir ansett som næringseiendom. Det særskilte grunnlaget skal i 2019 være lik 6/7 av 
differansen mellom eiendomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaket av at 
produksjonsutstyr- og installasjoner ikke skal regnes med i grunnlaget. 

 
Lindås kommune vil i 2019 skrive ut eiendomsskatt på bygninger og grunnareal for anlegg 



nevnt i punktet over i henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, andre 
ledd. Skattesatsen er 7 promille. 

 
5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-

/ettergjeving. 
 

6. Det vert gjeve ei ramme på 802 000 kr til kontrollutvalet. 
 

7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 850 000 kr og 2 685 000 kr 
for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 

 
8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 

skatteøre. 
 

9. Lindås kommune bidrar til oppretthalding av båtrute Indre Osterfjord ved å løyve kr. 97 500 
som årleg driftstilskot. Midla vert å ta frå disposisjonsfond.  

 
10. Lindås kommune løyver kr. 150.000,- til vidare arbeid med haldningsskapande arbeid, 

trafikksikring 2019 i Lindås og gjennom TSU. Midla vert å ta frå frafikksikringsfond. 
 

11. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 157 320 kr og til varaordførar 462 930 kr for 2019. Løna 
regulerast per mai 2019 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

 
 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

094/18: Melding/orientering til kommunestyret - 13.12.2018 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

13.12.2018 Kommunestyret 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 094/18  VEDTAK: 
Meldinga er teke til orientering. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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